
Rada Gminy Raków 

Radni-Sesja 

Protokół nr XXVII 

 Sesja w dniu 26 lutego 2020  

Obrady rozpoczęto 26 lutego 2020 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 13:00 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Mirosław Ryszard Ambroziński 

2. Czesław Józef Bęben 

3. Zbigniew Wojciech Feldman 

4. Sławomir Grzegorz Gierek 

5. Małgorzata Józefa Gołyska 

6. Stanisław Wiesław Gratka 

7. Daria Anna Hamera 

8. Kazimierz Karwat 

9. Danuta Łucja Król 

10. Dorota Józefa Masternak 

11. Jerzy Kazimierz Nowak 

12. Mariusz Sławomir Ozdoba 

13. Stanisław Stemplowski 

14. Teresa Bronisława Strzelecka 

15. Jadwiga Barbara Zięcik 

1. Otwarcie posiedzenia sesji, stwierdzenie quorum 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Stanisław Gratka otworzył posiedzenie sesji, stwierdził 

quorum. Przypomniał zebranym o tym, ze sesja jest nagrywana ( obraz, dźwięk ) 

2. Przedstawienie i zatwierdzenie porządku obrad. 

Następnie przedstawił proponowany porządek obrad . Wobec braku uwag zarządził 

głosowanie nad jego przyjęciem. 

Głosowano w sprawie: 

Przedstawienie i zatwierdzenie porządku obrad.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława 

Strzelecka, Jadwiga Barbara Zięcik 

 

 

 



 

3. Zatwierdzenie protokołów z obrad sesji w dniach: 

a) 23 grudzień 2019 - sesja Nr XXII 

Głosowano w sprawie: 

23 grudzień 2019 - sesja Nr XXII.  

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Sławomir Grzegorz Gierek, Stanisław 

Wiesław Gratka, Daria Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Stanisław Stemplowski, Jadwiga Barbara Zięcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Zbigniew Wojciech Feldman, Małgorzata Józefa Gołyska, Danuta Łucja Król, Mariusz 

Sławomir Ozdoba, Teresa Bronisława Strzelecka 

b) 9 styczeń 2010 - sesja nr XXIII 

Głosowano w sprawie: 

9 styczeń 2010 - sesja nr XXIII.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Stanisław Wiesław Gratka, Daria Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Dorota Józefa 

Masternak, Jerzy Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Stanisław Stemplowski, 

Jadwiga Barbara Zięcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Danuta Łucja Król, Teresa 

Bronisława Strzelecka 

c) 24 styczeń 2020 - sesja nr XXIV 

Głosowano w sprawie: 

24 styczeń 2020 - sesja nr XXIV.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława 

Strzelecka, Jadwiga Barbara Zięcik 

d) 4 luty 2020 - sesja nr XXV 

Głosowano w sprawie: 

4 luty 2020 - sesja nr XXV.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 



Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława 

Strzelecka, Jadwiga Barbara Zięcik 

e) 11 luty 2020 - sesja nr XXVI 

Głosowano w sprawie: 

11 luty 2020 - sesja nr XXVI.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława 

Strzelecka, Jadwiga Barbara Zięcik 

4. Informacja Wójta o podjętych działaniach pomiędzy sesjami  

Ostatnia sesja 04.02.2020 
1. 03.02.2020. 

• Komisja budżetu i finansów 

2. 04.02.2020 

• Sesja rady Gminy  

3. 06.02.2020 

• Świętokrzyski  Urząd Wojewódzki  Konferencja z udziałem Pana Pawła Wdównika 

– Sekretarza Stanu Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej  

4. 08.02.2020  

•  OSP Raków sprawozdanie z działalności OSP Raków 

5. 11.02.2020 

• Komisje wspólne  

• Sesja nadzwyczajna  

• Starostwo powiatowe w Kielcach  spotkanie szkoleniowe pozyskiwanie środków 

finansowych na działalności organizacji pozarządowych w 2020r 

6. 12.02.2020 

• Urząd Wojewódzki Wolne Zebranie Członków Stowarzyszenia „ Związek Miast i Gmin 

Regionu Świętokrzyskiego” 

7. 13.02.2020 

• Podpisanie umowy na termomodernizację Szkoły podstawowej w Szumsku i 

Gimnazjum w Rakowie 

8. 14.02.2020 

• Targi Kielce karnawał dla seniorów 

9. 15.02.2020 

• Rada rodziców SP w Szumsku zaprosiła mnie na zabawę charytatywna OSP w 

Szumsku zbierali pieniądze na SP 

10. 17.02.2020   

• Miejska PSP w Kielcach – narada służbowa sprawozdanie roczne  

11. 18.02.2020  

• ŚUW szkolenie dotyczące autentyczności dokumentów  



12. 20.02.2020  

• Przegląd gwarancyjny rynku w Rakowie  

13. 21.02.2020 

• Podzamcze Chęciny Konferencja pt. Kształcenie ustawiczne w dobie przemian 

społecznych na lokalnym rynku pracy 

14. 22.02.2020 

• OSP Chańcza walne zebranie sprawozdawcze za 2019 rok.  

15. 24.02.2020 

• Komisje wspólne  

• Ostrowiec Świętokrzyski  spotkanie z panią Dyrektor w sprawie dalszej współpracy  

16. 25.02.2020 

• Przegląd gwarancyjny rynku w Rakowie II etap 

 

5. Informacja Przewodniczącego Komisji Wspólnych z posiedzenia w dniu 24 lutego 2020 r 

Przewodniczący Komisji Wspólnych Pan Mirosław Ambroziński, który przypomniał, że 

posiedzenie odbyło się w dniu 24 lutego przy udziale 13 radnych .Tematem posiedzenia było 

zaopiniowanie materiałów na sesję. Projekty uchwał omawiali i udzielali wyjaśnień Pan 

Skarbnik, Wójt, a w sprawie rozpatrzenia skargi – członek Komisji Skarg i Wniosków radny 

Zbigniew Feldman, którego wyjaśnienia nie były w pełni wyczerpujące. W tym temacie 

wypowiedział się również pan Wójt oświadczając ,ze nie był świadomy iż przebywanie na 

urlopie bezpłatnym może stanowić łączenie funkcji wójta z zatrudnieniem w instytucji 

państwowej. Wywiązała się dyskusja pomiędzy radnymi p. Feldmanem,p. Gratką,p. Ozdobą, 

p. Nowakiem oraz panem Wójtem. Kolejne projekty uchwał w sprawie WPF, zmian w 

budżecie gminy omówił skarbnik pan Artur Nadolny. Pan Wójt poinformował zebranych o 

zamiarze remontu oczyszczalni ścieków Lemna w Rakowie.. Projekt uchwały i jej 

uzasadnienie przedstawił radnym pan Wójt, podobnie jak kolejne uchwały . 

6. Złożenie sprawozdań z prac komisji stałych za 2019 r 

Sprawozdania z rocznej pracy składali kolejno Przewodniczący komisji stałych. 

a) Komisja Spraw Społecznych 

Obecny Przewodniczący komisji pan Mariusz Ozdoba na wstępie podziękował za pracę byłej 

Przewodniczącej pani Małgorzacie Gołyski, a następnie poinformował o odbytych w roku 

2019 posiedzeniach komisji i realizacji planu pracy. 

b) Komisja Rolnictwa ,Ochrony Środowiska i Rozwoju Gospodarczego.  

Sprawozdanie przedłożył Przewodniczący pan Czesław Bęben po krótce przedstawił 

tematykę działań komisji : zagrożenia klęsk żywiołowych w rolnictwie, zagrożenia w hodowli 

zwierząt,, zmniejszenie dopłat bezpośrednich dla rolników z terenu naszej gminy, problem 

suszy. Wspomniał o akcji sprzątania świata oraz o inicjatywie przeprowadzenia szkoleń w 

zakresie ochrony roślin. 

c) Komisja Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Pan Mirosław Ambroziński poinformował o ilości i terminach posiedzeń 

komisji oraz przedstawił tematy, którymi komisja się zajmowała: gospodarka komunalna, 

wykonanie budżetu z 2018 r, ocena wykonania budżetu za I kwartał 2019 r, analiza projektu 

budżetu na 2020 r. 

 

 

 



 

d) Komisja Rewizyjna 

Przewodniczący Komisji pan Kazimierz Karwat poinformował o przeprowadzonych 

kontrolach w sprawach: wydatków Zespołu Szkolno Przedszkolnego w 2018 r, wykonania 

budżetu w roku 2018 i złożenie wniosku w sprawie absolutorium, wykonania budżetu za I 

półrocze2019 r, programu OZE i źródeł odnawialnych.  

e) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

Przewodnicząca pani Danuta Król zaznaczyła iż komisja nie ma planu pracy ponieważ jej 

działalność wynika na bieżącą z chwilą wpłynięcia skargi.W roku 2019 do komisji wpłynęły 

4 skargi dotyczące: działalności Dyrektora ZSP w Rakowie, GOPS, Wójta – zamówienia 

publiczne, i ponownie na Wójta – łączenie funkcji. 

Pierwsza skarga podpisana była „ zatroskani rodzice” – spełniała więc rolę skargi 

anonimowej – brak adresata odpowiedzi. Niemniej jednak ze względu na aspekt społeczny 

komisja wnikliwie na ile się dało zapoznała się z tematyka ww niej wymienioną. Do pełnego 

obrazu zabrakło jednak strony skarżącej, która w sytuacji anonimowości nie mogła złożyć 

wyjaśnień. Skarga na GOPS została złożona przez rodzica, który poczuł się nierówno 

traktowany w informowaniu o dzieciach z jego żoną. Małżeństwo jest w separacji. Komisja 

po dokładnym i wnikliwym zapoznaniu się z procedurami działań i obowiązującym prawie 

skargę uznała za bezzasadną. 

W sprawie o niegospodarność w zakresie zamówień publicznych komisja również po 

zbadaniu wszelkich aspektów uznała skargę za bezzasadną Ostatnia skrga skierowana była na 

Wójta i dotyczyła łączenia funkcji Wójta z zatrudnieniem w instytucji państwowej. Skarga 

była przez komisję wnikliwie rozpatrywana. Komisja uzyskała trzy opinie prawne. Na 

dzisiejszej sesji Rada Gminy przyjmie uchwałę w tej sprawie. 

Do Komisji wpłynęła również petycja w sprawie zwiększenia środków finansowych w 

budżecie gminy na ochronę bezpańskich zwierząt. Komisja zobowiązała się iż środki zostaną 

zwiększone o ile uda się je wygospodarować i przesunąć w budżecie na ten ce. Warto 

zaznaczyć, że środki zostały zwiększone, 

7. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Raków 

Radna pani Danuta Król poprosiła o głos. Wyjaśniła, że tę wypowiedź właściwie powinna 

wygłosić w momencie uchwalania porządku obrad. Zgłosiła, że ma zastrzeżenia co do 

warunków przeprowadzenia wyborów na przewodniczącego rady – chodzi o możliwość 

głosowania tajnego. Według niej nie ma takich warunków. Nie zauważyła też regulaminu 

głosowania. Radny pan Nowak poinformował , że na tabletach znajduje się dokument pod 

nazwą – sposób głosowania, który po zatwierdzeniu przez radę w wyniku głosowania stanie 

się wewnętrznym regulaminem. A co do technicznych warunków to w momencie 

przeprowadzania głosowania wyłoniona komisja skrtutacyjna zajmie miejsca przy stoliku, 

który zostanie umieszczony w centralnym miejscu. Każdy z radnych otrzyma kartę i będzie 

mógł w spokoju  oddać głos i wrzucić do urny. Radna p. Król przyznała, że nie zauważyła na 

tablecie  dokumentu o nazwie „sposób głosowania”, jak i nie zauważyła stolika. 

a) zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej i jej wybór 

Do Komisji Skrutacyjnej zgłoszeni zostali: Pani Małgorzata Gołyska, Pani Teresa Strzelecka 

oraz Pan Mariusz Ozdoba. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Powołania Komisji Skrutacyjnej  



 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława 

Strzelecka, Jadwiga Barbara Zięcik 

Po przegłosowaniu uchwały została ogłoszona krótka przerwa celem ukonstytuowania się 

komisji i wyboru przewodniczącego / ej 

Po wznowieniu obrad Komisja skrutacyjna poinformowała o wyborze przewodniczącego, 

którym został pan Mariusz Ozdoba. 

b) Przedstawienie przez Komisję Skrutacyjną sposobu głosowania wraz z jego 

zatwierdzeniem 

Pan Mariusz Ozdoba – przewodniczący komisji skrutacyjnej odczytał zebranym sposób 

głosowania. Nie było żadnych pytań ani wątpliwości poprosił zatem o przegłosowanie  

 

 

Głosowano w sprawie: 

wewnętrznego regulaminu głosowania wraz z jego zatwierdzeniem.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława 

Strzelecka, Jadwiga Barbara Zięcik 

c) Zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady, zamknięcie i zatwierdzenie 

listy kandydatów 

Radna Pani Teresa Strzelecka zgłosiła kandydaturę pani Danuty Król uzasadniając iż jest 

to osoba bardzo merytoryczna, ciesząca się zaufaniem społecznym, bardzo poważnie i 

odpowiedzialnie pełni funkcję radnej 

Radna Pani Dorota Masternak zaproponowała kandydaturę Pana Stanisława 

Stemplowskiego 

Pan Jerzy Nowak zaproponował kandydaturę Stanisława Gratki, jako osoby pełniącej 

funkcje radnego a także wiceprzewodniczącego rady już od paru kadencji. Osobę 

merytoryczna, doświadczoną, gotową do działania, cieszącą się zaufaniem mieszkańców. 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. Pani Radna Danuta Król poprosiła radną panią Dorotę 

Masternak o uzasadnienie zgłoszenia kandydatury pana Stemplowskiego. Radna Pani 

Masternak swoje zgłoszenie uzasadniła doświadczeniem pana  Stanisława, zaangażowaniem 

oraz zaufaniem wyborców. 

Przewodniczący ogłosił zamknięcie listy kandydatów. 



Pan Ozdoba – przewodniczący Komisji Skrutacyjnej zapytał się kandydatów czy wyrażają 

zgodę  na kandydowanie. Wszyscy taka zgodę wyrazili. Następnie Pan Ozdoba wyjaśnił, że 

na kartach do głosowania kandydaci zostaną wpisani w kolejności alfabetycznej. 

Poinformował, że wybory będą tajne i  zgodnie z podpisana listą obecności w tej kolejności 

będą wyczytywani radni, którzy po otrzymaniu karty do głosowania w wyznaczonym 

odizolowanym miejscu oddadzą swój głos, który następnie wrzucą do urny.  

 

d) Głosowanie tajne na Przewodniczącego Rady 

8. Przerwa w obradach w celu obliczenia głosów 

9. Przedstawienie i odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej z przeprowadzonego 

głosowania tajnego. 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z 

przeprowadzonych wyborów .Protokół wraz z kartami z oddanymi głosami  stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. Na przewodniczącego Rady Gminy wybrany został Pan Stanisław 

Gratka. 

Radny Pan Stanisław Gratka w związku z wyborem na funkcję Przewodniczącego złożył 

rezygnację ze swojej dotychczasowej funkcji. Równocześnie do czasu podjęcia uchwały o 

jego wyborze przekazał prowadzenie obrad wiceprzewodniczącemu Panu Jerzemu 

Nowakowi, który zarządził głosowanie nad uchwała o wyborze przewodniczącego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego  Rady Gminy Raków 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego  Rady Gminy Raków.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Dorota Józefa Masternak, Jerzy Kazimierz Nowak, 

Mariusz Sławomir Ozdoba, Stanisław Stemplowski, Jadwiga Barbara Zięcik 

PRZECIW (1) 

Teresa Bronisława Strzelecka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Danuta Łucja Król 

Głosowano wniosek w sprawie: 

O zmianę porządku obrad poprzez dopisanie punktu 11 pn" Przyjęcie przez Radę Gminy 

Raków rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Raków Pana Stanisława 

Gratki w związku z jego wyborem na Przewodniczącego Rady Gminy Raków". Punkty 

porządku obrad przyjętego na dzisiejszej sesji w punkcie 2, od numeru 11 otrzymują numery 

o jeden większe..  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Sławomir Grzegorz Gierek, 

Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja 

Król, Jerzy Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Teresa Bronisława Strzelecka, 

Jadwiga Barbara Zięcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 



Zbigniew Wojciech Feldman, Daria Anna Hamera, Dorota Józefa Masternak, Stanisław 

Stemplowski 

11. Przyjęcie przez Radę Gminy Raków rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego  Rady 

Gminy Raków Pana Stanisława Gratki w związku z jego wyborem na Przewodniczącego 

Rady Gminy Raków 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie przez Radę Gminy Raków rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy Raków Pana Stanisława Gratki w związku z jego wyborem na Przewodniczącego 

Rady Gminy Raków.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Sławomir Grzegorz Gierek, 

Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja 

Król, Jerzy Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Teresa Bronisława Strzelecka, 

Jadwiga Barbara Zięcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Zbigniew Wojciech Feldman, Daria Anna Hamera, Dorota Józefa Masternak, Stanisław 

Stemplowski 

Po przyjęciu rezygnacji Pana Stanisława Gratki z funkcji wiceprzewodniczącego oraz po 

podjęciu uchwały o jego wyborze na przewodniczącego, Radny ponownie przejął 

prowadzenie obrad sesji. 

12. Rozpatrzenie skargi na Wójta Gminy Raków 

a) Przedstawienie stanowiska Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

Stanowisko Komisji przedstawiła Przewodnicząca Pani Danuta Król wyjaśniając zebranym 

procedurę rozpatrywania skargi, kolejność podjętych działań. Omówiła szczegółowo 

otrzymane opinie prawne, wyjaśnienia Pana Wójta. Omówiła zasadę proporcjonalności, 

,zwróciła uwagę na interes społeczny. Omówiła również niejasno sprecyzowane przepisy i 

kompatybilność między ustawami. Wskazała również na odrębne stanowisko w tej sprawie 

członka komisji pana Zbigniewa Feldmana. Pragnąc jeszcze bardziej uzasadnić projekt 

uchwały odczytała w całości jego uzasadnienie. Następnie zwróciła się do radnych o 

głosowanie wedle własnego sumienia. 

Pani Dorota Masternak zwróciła się zapytaniem ile kosztowały poszczególne ekspertyzy 

prawne i która z nich przeważyła w podjęciu decyzji. 

Pani Król poinformowała, ze dwie opinie zlecone przez Komisje skarg kosztowały : jedna 

613 zł a druga 1230 zł. 

b) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Raków 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Raków.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Sławomir Grzegorz Gierek, 

Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja 



Król, Jerzy Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Jadwiga Barbara Zięcik 

PRZECIW (5) 

Zbigniew Wojciech Feldman, Daria Anna Hamera, Dorota Józefa Masternak, Stanisław 

Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka 

 

 

13. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Skarbnik Pan Artur Nadolny omówił zmiany w WPF . Bardzo szczegółowo ten projekt jak i 

projekt zmian w budżecie gminy został omówiony na komisjach 

Głosowano w sprawie: 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława 

Strzelecka, Jadwiga Barbara Zięcik 

b) zmian w budżecie gminy na 2020 r 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie gminy na 2020 r.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława 

Strzelecka, Jadwiga Barbara Zięcik 

Obrady ze względu na planowaną i długo oczekiwaną wizytę lekarską opuścił pan Stanisław 

Stemplowaki. 

c) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Bardzie w celu utworzenia filii Szkoły 

Podstawowej w Ociesękach. 

Projekt tej uchwały przedstawił Pan Wójt zaznaczając iż, prosi o jej uchwalenie w obecnym 

czasie dając tym samym rodzicom oraz innym podmiotom czas około roku na ewentualne 

podjęcie kroków np. na przejęcie przez stowarzyszenie prowadzenia szkoły. Zamiar 

pozostawieni uczniów klas od 0 do 3 jako filii SP w Ociesękach,  i propozycja by klasy 

starsze przenieść do Ociesęk. Zwrócił uwagę na obecną liczebność klas, na statystyki urodzeń 

oraz na koszty prowadzenia tej placówki. Wywiązała się dyskusja. 

Pani Król zwróciła się z zapytaniem do Pana Wójta która komisja stała zarekomendowała ten 

projekt uchwały .Pan Wójt odparł, że on ten projekt uchwały przygotował wraz z 

pracownikiem merytorycznym i podobnie jak przy innych projektach przedkłada ja na sesje, a 

także wcześniej na posiedzenia wspólne komisji celem zaopiniowania i ewentualnego 



uchwalenia przez Radę Gminy Projekt uchwały był omawiany na tymże posiedzeniu. Były  

zadawane pytania i udzielane w tej kwestii odpowiedzi. Ponadto wójt spotkał się z 

mieszkańcami Barda wraz z kuratorem Na tymże spotkaniu obecni byli także niektórzy radni. 

Przypomniał, że wójt ma prawo przedstawić swój projekt uchwały. Pani Król uznała jednak, 

że w obecnej chwili nie trzeba już dzisiaj podejmować uchwały, która zadziała dopiero za 

rok. Powinna być ona poddana szerokim konsultacjom społecznym i winien być wzięty pod 

uwagę aspekt społeczny. Zapytała się również jakiej wysokości byłyby oszczędności po 

otworzeniu filii szkoły dla klas od 4 do 8 w Ociesękach i pozostawieniu dzieci najmłodszych 

w Bardzie. Wójt odparł, że średnie na rok utrzymanie szkoły kosztuje budżet około 600 

tysięcy złotych. W przypadku podjęcia uchwały miesięcznie oszczędzamy około 43 tysięcy, 

oczywiście licząc to bez wstrzymania ogrzewania budynku. 

Pan Ozdoba  wrócił w swojej wypowiedzi do historii, przypomniał jak szkoła w Bardzie 

prowadzona była przez stowarzyszenie oraz wspomniał o powołanym przez wójta zespole do 

spraw oświaty na których posiedzeniach wójt nie był ani razu. Wspomniał również, że jako 

przewodniczący komisji stałej ds. społecznych powinien być znacznie wcześniej 

poinformowany o takim zamyśle. Nadmienił także, że rozumie wyliczenia ekonomiczne ale 

jest mocny aspekt społeczny za utrzymaniem szkoły. Bo ma to wpływ na rozwój wsi i 

społeczności lokalnej. Przy okazji wskazał na inne możliwości zmniejszenia kosztów, już 

nawet w chwili obecnej poprzez redukcję etatów kucharki i sprzątaczki – zwiększenie im 

obowiązków. Jest zadania, że mamy jeszcze czas na podejmowanie takich decyzji. Pozwólmy 

rodzicom działać, może otworzą stowarzyszenie, tym bardziej że już takie stowarzyszenie 

działało i to całkiem nieźle. Tu odezwały się głosy z Sali ze strony mieszkańców , głównie z 

Rakowa o przejrzystości działań stowarzyszenia. Przewodniczący zapanował nad emocjami 

uciszył salę tak by dyskusja mogła toczyć się dalej. 

Pan Wójt wtrącił, ze obecnie liczba uczniów w klasach od 4 do 8 wynosi 13 a zatrudnieni 

nauczyciele to 21 osób. 

Pani Strzelecka stwierdziła, że nie dziwi się rodzicom ,że chcą utrzymać szkołę. Zwróciła 

uwagę , że na oświacie i na zdrowiu się nie zarabia. Poparła wypowiedzi radnych odnoszące 

się do kwestii zbyt wczesnego podejmowania tejże uchwały. Uznała również , że należy 

przeprowadzić szerokie konsultacje społeczne. 

Pani Małgorzata Gołyska uznała, że dobro dzieci oraz lokalnego społeczeństwa jest 

ważniejsze od finansów. Dla dobra wsi i jego rozwoju potrzebna jest komunikacja, szkoła i 

parafia – zacytowała tu słowa niedawnego gościa poprzedniej sesji pana Latosińskiego. 

Wspomniała, że brała udział w spotkaniu z mieszkańcami Barda, jak również wcześniej  z 

mieszkańcami Szumska, gdzie również była mowa o szkole i rozumie rodziców że są 

przeciwko likwidacjom szkół. 

Pan Wójt wtrącił, że nigdy nie było mowy o likwidacji szkoły w Szumsku a teraz proponuje 

się utworzenie filii dla 13 dzieci z klas 4 do 8 w Ociesękach i pozostawieniu na miejscu dzieci 

z klas od 0-3. Praca w klasach liczących 3 osoby to na dobrą sprawę nauka indywidualna, 

zwłaszcza, że ktoś z nich zachoruje – nauka dla 2 osób przy czynnym w pełni budynku? Poza 

tym w takich klasach brak jest rywalizacji, chęci podnoszenia poziomu nauczania. 

Pan Ozdoba stwierdził, że aby decydować o dzieciach to trzeba je posiadać. – słowa te 

wywołały ogólna dezaprobatę. Przewodniczący ponownie zmuszony był do ostudzenia 



emocji. Pan Ozdoba poprosił przewodniczącego o oddania głosu licznie zgromadzonym 

mieszkańcom Barda. 

Pan Wójt wtrącił, że jak pan Ozdoba przeniósł swoje dzieci do szkoły w Kielcach to sam 

mówił, że ciężko było się im odnaleźć w większym gronie jak i dorównać poziomem. 

Pan Leszek Czekaj – mieszkaniec Barda – zwrócił uwagę, że szkołę w Bardzie budowali 

sami mieszkańcy, stanowi ona dla nich nie tylko ładunek emocjonalny ale także swoiste 

miejsce skupiające życie na wsi. Od dłuższego czasu żyją w niepewności zadając sobie 

pytanie czy szkoła się utrzyma czy nie , spowalnia to ruchy związane z działaniami na rzecz 

jej utrzymania. Zadał pytanie czy w sytuacji gdyby powstało z inicjatywy rodziców 

stowarzyszenie prowadzące szkołę to czy wtedy urząd zagwarantuje im pomoc i wsparcie. 

Wspomniał również iż wyższy poziom nauczania w miastach to wynik dodatkowych zajęć dla 

dzieci  i korepetycji. 

Pan Wójt zapewnił, iż w momencie powstania stowarzyszenia, pozyskania większej ilości 

dzieci on ze strony urzędu będzie taka inicjatywę wspierał. 

Pani Anna Beben – mieszkanka wspomniała o możliwości pozyskania dzieci z sąsiedniego 

Czyżowa. Wspomniała również że na odbytym spotkaniu z mieszkańcami Barda nie wszyscy 

rodzice zgadzali się ze stanowiskiem wójta i w podejmowaniu jakichkolwiek decyzji należy 

również uwzględnić ich zdanie. 

Pan Wójt w odpowiedzi zaznaczył, że nie ma nic przeciwko powstaniu z inicjatywy 

rodziców stowarzyszenia prowadzącego szkołę, ale ze względów ekonomicznych należałoby 

pozyskać co najmniej 20 dzieci, co w jego przekonaniu jest nierealne. 

Pani Król zadała pytanie czy były już prowadzone rozmowy z rodzicami z Czyżowa i o 

jakiej ilości dzieci możemy mówić.  W odpowiedzi rodzice poinformowali, że były to 

rozmowy wstępne, zupełnie nieformalne i rzetelnych deklaracji przepisania dzieci do szkoły 

w Bardzie nie ma. Pani Król uznała, że w takich rozmowach powinien uczestniczyć także 

organ. Wspomniała również o roli szkoły w kształtowaniu młodego obywatela, zaznaczając, 

że w mniejszych skupiskach jest to bardziej efektywne. 

Pan Wójt pozwolił sobie jeszcze przedstawić statystykę urodzeń w podziale na lata: 

rok                   miejscowość         ilość urodzin           miejscowość              ilość urodzin 

2015                  Bardo                   2                             Wola Wąkopna                0 

2016                                              3                                                                       1 

2017                                              4                                                                       1 

2018                                              2                                                                       1 

2019                                              3                                                                       1 

Na tej podstawie możemy zakładać iż liczebność klas w poszczególnych rocznikach będzie 

taka jak przy nauczaniu indywidualnym. 



Pan Ozdoba – zaznaczył, że statystyki statystykami a do szkoły w Bardzie mogą uczęszczać 

dzieci z innych miejscowości. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Bardzie w celu utworzenia filii Szkoły 

Podstawowej w Ociesękach.  

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (10) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Sławomir Grzegorz Gierek, 

Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja 

Król, Jerzy Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Jadwiga Barbara Zięcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Zbigniew Wojciech Feldman, Daria Anna Hamera, Dorota Józefa Masternak, Teresa 

Bronisława Strzelecka 

BRAK GŁOSU (1) 

Stanisław Stemplowski 

Po głosowaniu pan Wójt zaznaczył iż w tym momencie liczy na dużą inicjatywę zarówno 

rodziców jak i radnych w pozyskiwaniu środków na prowadzenie szkoły, zaznaczył również , 

że wydatkowanie funduszy na utrzymanie szkoły może odbić się na inwestycjach na które już 

nie wystarczy środków  i tu też liczy na wsparcie radnych. Zaznaczył również ,że z jego 

strony już nie padnie jakakolwiek inicjatywa likwidacji szkoły. Sami zatem rodzice i radni 

będą musieli zadecydować w przyszłości o losie szkoły biorąc pod uwagę odpowiedzialność 

ekonomiczną. 

Przewodniczący pan Stanisław Gratka – zaznaczył, że to Wójt odpowiada za budżet i to jest 

jego rola 

W odpowiedzi pan Wójt, odparł, że i owszem ale jego próby zaoszczędzania środków bądź 

pozyskani ich poprzez nawet niewielkie podwyżki podatków spotykają się z odmową 

radnych. Ich rola uchwałodawcza nie zwalnia ich z odpowiedzialności za budżet gminy.  

d) planu pracy na 2020 r Komisji Spraw Społecznych 

Projekt planu pracy przedstawił przewodniczący komisji pan Mariusz Ozdoba. 

Głosowano w sprawie: 

planu pracy na 2020 r Komisji Spraw Społecznych.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Teresa Bronisława Strzelecka, Jadwiga 

Barbara Zięcik 

BRAK GŁOSU (1) 

Stanisław Stemplowski 



e) planu pracy na rok 2020 Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Rozwoju Lokalnego 

Projekt planu pracy przedstawił przewodniczący komisji pan Czesław Bęben 

Głosowano w sprawie: 

planu pracy na rok 2020 Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Rozwoju Lokalnego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Teresa Bronisława Strzelecka, Jadwiga 

Barbara Zięcik 

BRAK GŁOSU (1) 

Stanisław Stemplowski 

 

f) planu pracy na 2020 r Komisji Budżetu i Finansów 

Projekt planu pracy przedstawił przewodniczący komisji pan Mirosław Ambroziński. 

Głosowano w sprawie: 

planu pracy na 2020 r Komisji Budżetu i Finansów.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Teresa Bronisława Strzelecka, Jadwiga 

Barbara Zięcik 

BRAK GŁOSU (1) 

Stanisław Stemplowski 

g) planu pracy na 2020 r Komisji Rewizyjnej 

Projekt planu pracy przedstawił przewodniczący komisji pan Kazimierz Karwat. 

Głosowano w sprawie: 

planu pracy na 2020 r Komisji Rewizyjnej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Teresa Bronisława Strzelecka, Jadwiga 

Barbara Zięcik 

BRAK GŁOSU (1) 

Stanisław Stemplowski 

h) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach położonych w 

Ociesękach oznaczonych jako działki o nr: 275/3,275/4,252,253,119,120 

Kolejne projekty uchwał były wnikliwie omawiane na komisjach przez pracowników 



merytorycznych. Na sesji przedstawił je Pan Wójt. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach położonych w 

Ociesękach oznaczonych jako działki o nr: 275/3,275/4,252,253,119,120.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Teresa Bronisława Strzelecka, Jadwiga 

Barbara Zięcik 

BRAK GŁOSU (1) 

Stanisław Stemplowski 

i) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach położonych w 

Rakowie, oznaczonych jako działki o nr 

937,1151,1160/9,2792,2474/6,2474/3,1414/6,1414/15,2679,3160/1,2912,3181, oraz na 

nieruchomościach położonych w Życinach, oznaczonych jako działki nr 248,251,431. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach położonych w 

Rakowie, oznaczonych jako działki o nr 

937,1151,1160/9,2792,2474/6,2474/3,1414/6,1414/15,2679,3160/1,2912,3181, oraz na 

nieruchomościach położonych w Życinach, oznaczonych jako działki nr 248,251,431..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Teresa Bronisława Strzelecka, Jadwiga 

Barbara Zięcik 

BRAK GŁOSU (1) 

Stanisław Stemplowski 

j) sprzedaży nieruchomości położonej w Chańczy - działka nr 916/4 

Głosowano w sprawie: 

sprzedaży nieruchomości położonej w Chańczy - działka nr 916/4.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Ryszard Ambroziński, Czesław Józef Bęben, Zbigniew Wojciech Feldman, 

Sławomir Grzegorz Gierek, Małgorzata Józefa Gołyska, Stanisław Wiesław Gratka, Daria 

Anna Hamera, Kazimierz Karwat, Danuta Łucja Król, Dorota Józefa Masternak, Jerzy 

Kazimierz Nowak, Mariusz Sławomir Ozdoba, Teresa Bronisława Strzelecka, Jadwiga 

Barbara Zięcik 

BRAK GŁOSU (1) 

Stanisław Stemplowski 

14. Wolne wnioski i zapytania 



Pan Wójt –wrócił do tematu szkoły w Bardzie. Zadał pytanie, skierowane do radnych byłej 

kadencji co wpłynęło na zmianę ich decyzji. Przypomniał o ich głosowaniach za zamknięciem 

szkoły w poprzedniej kadencji, chociaż wtedy do szkoły uczęszczało więcej dzieci. 

Pani Król – w odpowiedzi , chociaż ona wtedy głosowała przeciwko zamknięciu, stwierdziła, 

że ogromny wpływ na decyzję o niezamykaniu szkoły ma aspekt społeczny. Przypomniała 

panu Wójtowi, że wtedy i on głosował przeciwko zamknięciu a obecnie też zmienił zdanie jak 

i radni. 

Pan Gratka, jako przewodniczący uznał, że tego typu dyskusja nie ma sensu bo nie należy do 

merytorycznych. Poinformował zebranych że do Rady Gminy wpłynęła skarga na jednego z 

radnych. Nie odczyta jej publicznie ponieważ zarzuty tam postawione nie są do rozpatrywania  

zgodnie z kompetencjami rady. Skarga jest do wglądy przez radnych w biurze rady. Zostanie 

ona przekazana organom o odpowiednich właściwościach do jej sprawdzenia i rozpatrzenia. 

Pani Gołyska skierowała zapytanie do pana Wójta w sprawie połączeń komunikacyjnych i 

uruchomieniu tzw. Funduszu autobusowego. Zapytanie poparła pismem mieszkańców, które 

jakiś czas temu zostało wysłane do urzędu. Poprosiła o odpowiedź na sesji oraz w formie 

pisemnej, skierowanej do autorów pisma. 

Pan Wójt – odparł, że być może od września połączenia komunikacyjne powstaną. Wynika 

to z procedur. Gmina, zgodnie z nimi, wywiesiła na BIP-ie obwieszczenie, które musi być 

udostępnione przez okres półroczny. 

Pani Masternak – poprosiła, by Zalesie zostało uwzględnione w tych połaczeniach. 

Pan Wójt – odparł, iż wymagałoby to zmiany obwieszczenia, która wydłuży czas, bo każda 

wprowadzona zmiana również wymaga okresu półrocznego.  

Pani Król-  przedstawiła postulat jednego z mieszkańców okręgu 15 z Rakowa, który zgłosił 

je do niej informując zarazem iż reprezentuje większą liczbę mieszkańców. Zawiera ona: 

- zwoływanie sesji w godzinach popołudniowych, tak by pracujący mieszkańcy mogli w nich 

uczestniczyć, 

- umieszczanie zawiadomień o sesjach na tablicy ogłoszeń w rynku, 

- wprowadzenie stałych dyżurów radnych, przewodniczącego i zastępców. 

W swoim imieniu poprosiła, by na BIP-ie upowszechnić numery telefonów do radnych. 

Poinformowała również, zaznaczając iż robi to z opóźnieniem, że została poproszona przez 

panią zajmującą się opieką nad osobami niepełnosprawnymi, aby programy społeczne były 

bardziej nagłaśniane. Chodziło jej o program tzw. wytchnieniowy skierowany do osób stale 

opiekującymi się swoimi bliskimi. 

Pan Wójt- mogła zwrócić się bezpośrednio do GOPS-u 

Pani Król -  ale tu nie chodzi o zgłaszanie jakiejś skargi tylko o szersze informowanie 

ewentualnych beneficjentów. Nie każdy wie gdzie takich programów szukać. 



Radna poruszyła również złożone wnioski przez OSP o dofinansowanie do zakupu 

mundurów. 

Pan Wójt – potwierdził, iż takie wnioski wpłynęły od OSP Raków, Chańcza, Ocieseki, 

Szumsko, a także o pomoc finansową Państwowa Straż Pożarna. W najbliższym czasie będą 

one rozpatrywane. 

Pan Szpak Grzegorz– mieszkaniec Zalesia w swojej wypowiedzi zaznaczył, że obserwuje 

pracę radnych, śledząc sesje i dochodzi do wniosku, że rada mocno przeszkadza wójtowie w 

jego pełnieniu funkcji. Zaznaczył, wspominając niedawne przypadki, że od  zmiany władzy 

jest urna , a nie zakulisowe działania. Zaznaczył, że pomimo rzucania kłód pod nogi Wójt 

sobie dobrze radzi. Wyraził nadzieję, że nowy przewodniczący rady spowoduje swoimi 

działaniami iż współpraca zostanie nawiązana dla dobra całej gminy i jej mieszkańców.  

Przewodniczący pan Stanisław Gratka zapewnił, że tak będzie. 

Pan Skalski Marian – mieszkaniec Rakowa wyraził zdziwienie że jeden z radnych pełni do 

dzisiaj swoją funkcję i nie złożył mandatu.  Zaapelował by w działaniach rady było mniej 

polityki a bardziej skupić się na działaniach w celu oddłużenia gminy. 

Pan Stanisław Nyk – mieszkaniec Życin, zaznaczył iż jako były radny  pamięta, że sprawy 

oświaty były już trudne za poprzednich kadencji. Wynikają one głównie z niżu 

demograficznego i prędzej czy później  staną się przyczyną do likwidacji szkół. Jeżeli nie 

teraz to w niedalekiej przyszłości będziemy zmuszeni zderzyć się ponownie z tematem 

okrojenia ilości szkół. 

Pani Skalska – mieszkanka Rakowa – przypomniała, że w sierpniu kończy się gwarancja na 

rynek. Zwróciła uwagę na konieczne do wykonania prace gwarancyjne, wnioskowała o 

specjalną komisję, w skład której wejdą również mieszkańcy, która dokona kontroli ich 

wykonania. Ponadto zwróciła się do radnych z zapytaniem co maja do wójta, skoro mu tak 

przeszkadzają w pracy. 

Pani Król w odpowiedzi, na zapytanie Pani Skalskiej odparła, że w jej przekonaniu nikt nic 

do wójta nie ma. Radni, uwzględniając głosy swoich wyborców, a także kierując się 

własnymi przemyśleniami i wiedzą mogą poprzez głosowania wyrażać swoje zdanie. 

Zwróciła uwagę, że uchwał, które nie zostały przyjęte jest bardzo mało i zaproponowała aby 

przed wyrażaniem takich opinii prześledzić ich ilość oraz sprawy jakich dotyczyły. 

Wspomniała tu o uchwale w sprawie podwyższenia cen żyta, która, gdyby je podwyższono, 

uderzyłaby w mających duże gospodarstwa rolników, którzy i tak na dzień dzisiejszy płacą 

najwyższe podatki z racji posiadanych hektarów. W jej przekonaniu wójt ,mógł bardziej 

argumentować, potrzebę ich podwyższenia. Wspomniała również o kwotach dokumentacji 

kosztorysowej na drogi, która znacznie wzrosła, ale argumentowała pozytywne działania 

wójta potrzebą posiadania kosztorysów na wypadek pojawienia się możliwości aplikowania o 

dodatkowe fundusze na drogi. Zresztą zostały one pokryte z tzw. Rezerwy budżetowej. 

Pani Strzelecka  nawiązała do prac gwarancyjnych na rynku, informując iż wczoraj wraz z 

dwoma inspektorami brała udział również z innymi radnymi w przeglądzie rynku. 



Pan Nowak w swojej wypowiedzi zaznaczył, że gro prowadzonych na terenie gminy 

inwestycji zostało rozpoczęte za czasów poprzedniej pani wójt, która potrafiła na nie zdobyć 

również środki. Obecnie pozyskiwanie tych środków jest znacznie mniejsze. 

Pan Wójt - odpowiedział, że istotnie dużo jest inwestycji które są kontynuowane, ale 

wszędzie tam gdzie jest aktualnie możliwość pozyskania dodatkowych środków tam gmina 

aplikuje i je uzyskuje. 

Pan Banak Piotr – zwrócił się do radnego Ozdoby z zapytaniem zapłacił za służbowy laptop. 

Przewodniczący Pan Stanisław Gratka uznał, że zgłaszane wnioski i uwagi nie powodują 

uspokojenia nastrojów lecz je wzmacniają i ogłosił zamknięcie obrad sesji. 

15. Zamknięcie obrad 

 

 

 

  

                                                                                     Przewodniczący 

                                                                                       Rady Gminy Raków 

                                                                                         Stanisław Gratka 

Przygotował(a): Krystyna Jóźwik 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


